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Conclusies van de Coördinatie Commissie voor 

Europese Inte,exatie- en Associatieproblemen 

van 10 september 1979 

De Coördinatie Commissie heeft tijdens eijn zitting 

op 10 sertember 1979 de volgende agenda behandeld. 

1. Voorbereiding van de Algemene Raad van 18 september 1979 

1.1. a) Hoofdstuk VI - Euratom-Verdrag 
b) Deelname aan de conventie inzake fysieke beveiliging 

1.2. EGr-Akkoord met India 
1.3. Voorbereiding van de eerste Ministeriele bijeenkomst 

toetredingsonderhandelingen met Spanje 
1.4. Portugal 
1.S Israël 
1.6. Steuncode Staal 

7. MTN (GATT) 
1.8. Diversen 

:. Voorbereiding van de EcoFinRaad van 17 september 1979 " 

2.1. Voorbereiding van de IMP Jaarvergadering te Belgrado 
2.2. De economische situatie in de Gemeenschap 
2.3. Convergentie van de economische prestaties van de Lid-Staten 

3 Voorbereiding van de Landbouwraad van 17/18 september 

3*1« Marktordening schapevlees 
3.2. Wijnbouwactieprogramma 1979/1985 
3- 3- Produktie en afzet van citrusvruchten 

4. Voorbereiding Energieraad van 20 september 

¿.1. Verordening inzake de registratie van olietransacties 
4.2. Besparingen in de consumptie 
4.3. Nationale invoerdoelstellingen 
*.4« De Dialoog met de Golfstaten 

Ie VinioteiTfllid z: , akkoord kunnen gaan met de navolgende 
overwegingen en conclusies. 
> versoek WBD bet Ministerie van Economische Zaken wordt 
de aandacht van de Ministerraad gevestigd op de conclusie 
onder 1.7. MTN (GATT). 
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1. Voorbereiding van de Algemene Raad van 18 septemb€?r 1979 

1.1. a) Hoofdetuk VI - Euratom-Verdrag 

bj Deelname aan de_conventie_inzake n£vgig^g^bevelliging 

ad a) Terzake liggen aan de Raad voor een Frans memorandum 
alsmede een Commissiedocument. De Commissie hoopt in 
het aanstaande Raadsdebat voldoende oriëntatie te kun
nen ontvangen ten einde, met behulp van een groep 
adviseurs op hoog niveau uit de hoofdsteden, later 
in het jaar haar standpunt te bepalen. 
In Den Haag heeft de mxerdepartementale Commissie 
voor Kernenergie (ICK) een aanvang gemaakt met 
de meer materiële bestudering van de materie. In 
haar eerste, voorlopige conclusies meent de ICK 
dat de Franse voorstellen niet waren te volgen. 
Het document van de Commissie levert minder bezwaren op» 

De Coördinatie Commissie meende dat de 
Nederlandse delegatie in de Raad haar 
reactie in deze bij voorbaat als voorlo
pig dient te kenschetsen. De materie 
heeft zowel een zwaarwegende politieke als 
materiële betekenis. Als centrale vraag 
geldt: kan Nederland meewerken aan verdrags
wijziging» zoals voorzien in artikel 76 van 
het -Euratom-Verdrag.-
De Coördinatie Commissie meende dat 
Nederland geen antwoord kan geven op die 
centrale vraag zolang niet duidelijk is 
of verdraai jziging zou leiden tot een 
verbetering van de situatie die heden 
bestaat. Nederland kan medewerken aan een 
onderzoek naar deze laatste vraag. Daarbij 
kan reeds in de aanvang worden gesteld dat 
Nederland deze vraag met de grootste aarze
lingen aanvat in het bijzonder vanwege het 
grote gevaar van de precedentswerking die 
van verdragwijziging zou kunnen uitgaan. 
Mede gelet op het advies van het ICK ver
dienen de Franse gedachten een uiterst 
terughoudende benadering; het Nederlandse 
optreden zou zich ertoe dienen te beperken 
door het stellen van toegespitste vragen een 
dieper inzicht te krijgen in de Franse be
doelingen. 



Ook t.a.v. de procedure welke de Commissie 
voor ogen staat zouden vragen gesteld 
dienen te worden, o.a. naar het niveau van 
de groep van adviseurs en de taak van de 
groep» De adviseurs van de- Commissie zulijen 
hun Reg*rin,e; in geen enkel opzicht 
kunnen binden. . • 
Tegen de achtergrond van bovenomschreven 
benadering zullen in nader interdepartemen
taal overleg de meer toegespitste vragen 
worden besproken welke tijdens de komende 
Raadszitting zullen rijzen. 

ad b) Het betreft hier het mandaat voor de Commissie voor 
deelname aan de bijeenkomst van oktober a.s. te 
Wenen inzake een conventie nopens fysieke beveili
ging. Het Hof van Justitie heeft op dit punt een 
uitspraak gedaan waarin hst zich duidelijk uitsprak 
voor deelname van de Gemeenschap als zodanig aan deze 
conventie^en daarbij gesteld dat de Lid-Staten niet 
gemachtigd zouden zijn partij te worden bij de tot 
stand te brengen conventie indien niet ook de Gemeen
schap als zodanig daarbij partij zou worden. 

De Coördinatie Commissie meende dat Neder
land zich tijdens de komende Raadszitting 
zou dienen in te spannen opdat de Raad tot 
een besluit komt dat de Gemeenschap in staat 
stelt deel te nemen aan de komende bijeen
komst te Wenen. Nederland zou zich in de 
discussie soepel kunnen opstellen mits de 
essentie van de Hofuitspraak (deelname 
door Lid-Staten ên de Gemeenschap) niet 
wordt aangetast. Het in juli door België" 
voorgesteld compromis is aanvaardbaar. 

1.2. EG-Akkoord met India 

In het mandaat waarmee de EG-Commissie de onderhande
lingen met India zou moeten gaan voeren over een uit
breiding van het nu geldende akkoord tussen de Gemeen
schap en dit land, rest nog een punt waarover de 
Lid-Staten verdeeld zijn. Dit punt betreft de opneming 
in het mandaat van een clausule over investeringsbe
scherming. In het bijzonder is hier in het spel de 
vraag naar de aard van de Gemeenschapscompetentie m.b.t. 
het sluiten van akkoorden inzake investeringsbescherming. 



De Cotf natie Commissie meende dat Nederland 
kan instemmen met de formule die is voorzien 
in het nieuwe Lomé-alckoord* De uiteindelijke 
formule dient echter niet vooruit te lopen op 
de aard en omvang van de Gemeenschapsbevoegd
heden op hot gebied van investeringsbescherming. 

•tuk moet, als zijnde van wijdere strek-
ngt worden losgemaakt van regeling in het be

perkte kader van het akkoord met India, temeer 
laar Cndia eelf bersake ten aarzelende houding 
heeft ingenomen.In de Raad zal Nederland aan de 
Commissie en het Voorzitterschap vragen om voor
zieningen te treffen opdat deze bredere vraag 
welke bij verschillende gelegenheden (Lomé-con-
ventie, Akkoord met de ASEAN-landen, Euro-Ara
bische Dialoog) tot moeilijkheden aanleiding 
heeft gegeven, in de naaste toekomst door de Raad 
in behandeling genomen kan worden. 

1 , 3 . Voorbereiding van de eerste Ministeriële bijeenkomst 
toetrêïïings onclerhandeTTngen mei Spanjg" 

Tijdens de zitting van de Algemene Raad zal in discussie 
komen het Gemeenschapsstandpunt inzake enige sectoren van 
het toetredingsdossier (met name de douane-unie') dat vervol-" 
gens zal worden ingebracht in de Ministeriële bijeenkomst 
HQ de toetredingsonderhandelingen welke vervolgens en marge 

van de Raadszitting met de Spaanse delegatie zal plaatsvinden. 

De Coördinatie Commissie nam dienaangaande de 
conclusies over welke in eerder interdeparte
mentaal overleg tot stand waren gebracht en 
besloot deze conclusies op te nemen als bijlage 
dezes. 

1.^ Portugal 

Aan de orde is een complementair protocol dat met 
Portugal zou kunnen worden gesloten, wararin aan dat 
land tot 31 december 1982 een adempauze wordt toege
staan v.w.b. bepaalde verplichtingen uit de vrijhan
delsovereenkomst met dat land van 1972. Het menings
verschil in de Raad betreft in het bijzonder het invoer-
regiem in de automobielsector. 



De Coördinatie Commissie verwees op dit 
/. runt naar haar conclusies van 17 juli jl. 

als goedgekeurd door de Ministerraad van 
19 juli. 

1,5. Israël 

Bij de aanpassing van.het met Israël gesloten akkoord, speelt 
andermaal de citrus-problematiek. Thans ligt voor 
een Gemeenschapsbeslissing waarbij aan Israël een 
705É-tariefpreferentie wordt verleend (Was 60%). Tevens zou aan dit besluit een Verklaring worden gehecht waarin 
het voornemen tot uitdrukking wordt gebracht het 
evenwicht in het Middellandse Zeegebied met de betrok
ken l°Jiden niet meer te wijzigen wat de regeling voor 
citrus betreft, voor de beëindiging van de toetredings-
ond erhand e1ingen. 

De Coördinatie Commissie meende dat van 
Nederlandse zijde een voorkeur bestaat 
voor een 70%-tariefpreferentie zonder 
"verklaring. Nederland zou echter -ten 
einde besluitvorming niet langer in de weg te 
staan- kunnen meewerken aan een Raads-
verklaring zoals die welke door de Com
missie wordt voorgesteld, mits die ver
klaring wordt aangevuld met het noemen 
van de betrokken landen (Israël, Egypte, 
Jordanië en Turkije) en de genoemde 
toetredingsonderhandelingen worden gespe-
cifeerd te zijn die met Spanje. Voorts 
moet de tekst van de Verklaring niet de 
Nederlandse wens doorkruisen dat tijdens 
de toetredingsonderhandelingen en parallel 
daarmede maatregelen worden getroffen ten 
einde de nadelige effecten van de toetre
ding voor derde landen te ondervangen. 
Daarom zou de voorliggende tekst van de 
verklaring enigszins dienen te worden 
gewijzigd, fien Nederlands tekstvoorstel 
dienaangaande zal alsnog worden uitgewerkt. 

1 . 6.Steuncode Staal 

De discussie over het Commissievoorstel voor een rege
ling voor toetsing van nationale steunverlening aan de 
staalindustrie heeft nu al meer dan een jaar geduurd. 
Het ging daarbij vooral om de uitzonderingen op de regel. 
Besluitvorming lijkt thans afhankelijk van de Italiaanse 
positie. Van Italiaanse zijde wenst men de kapitaalover
drachten van de Italiaanse staat aan de Italiaanse staal
industrie niet te melden. De Commissie heeft terzake een 



voorstel gedaan dat enerzijds de nagestreefde doorzich
tigheid tendhaaft>anderzijds aan de Italiaanse bezwaren 
wellicht enigermate tegemoet komt. Voorts is er een 
Belgisch compromisvoorstel dat echter zekere kapitaal-

-loM-en uitdrukkelijk uitsluit van de werking van 
de regeling. 
Van Franse zijde zijn tot dusver de door Italië beoogde 

g*n strikt afgewezen. 
De Coördinatie Commissie constateerde dat door 
de overgrote meerderheid der Lid-Staten het 
tot standkomen van de steuncode van groot 
belang geacht wordt. Nederland zou zich achter 
Frankrijk moeten opstellen in zijn streven dat de 
uitzonderingen welke door Italië worden beoogd, 
niet worden gemaakt. De nationale steunmaatre
gelen dienen doozichtig te zijn^en hierin dient 
niet te worden gediscrimineerd. Het voorliggende 
Commissievoorstel met Verklaring^is daarom voor 
Nederland aanvaardbaar. Indien echter slechts be
sluitvorming mogelijk blijkt op basis van het 
Eelgische compromisvoorstel dan kan dit ook door 
Nederland worden aanvaard. 

Onder dit agendapunt zal de Commissie mogelijkerwijs een 
overzicht geven van de stand van zaken m.b.t.de resultaten 
van de multilaterale handelsonderhandelingen, door de be
langrijkste verdragspartijen (VS, Japan, EG). Voor wat be
treft de interne situatie binnen de Gemeenschap, doen zich 
nog enige problemen voor m.b.t. de competenties terzake van 
de Gemeenschap. Nederland heeft zich tot dusver achter het 

, .juridisch advies van de Commissie gesteld dat alle onderdelen 
van het MTN-pakket onder de exclusieve bevoegdheid van de Ge
meenschap vallen. Enkele lid-staten (VK en Frankrijk) hebben 
terzake twijfels en de juridische dienst van iiet Raadssecre
tariaat is van oordeel dat de codes inzake overheidsaanbeste
dingen, technische normen en de luchtvaartprodukten twijfel
gevallen zijn. 

De Coördinatie Commissie meende dat t.a.v. de 
bevoegdheidsvragen het laatste woord nog niet 
zal worden gesproken tijdens de komende Raad. 
Nederland blijft echter,zoals tot dusver,achter 
de Commissie staan v.w.b. de Gemeenschapsbevoegd 
heid tot ratificatie. 



Indien - hetgeen niet verwacht wordt - de 
Raad thans zou besluiten tot exclusieve Ge-
meensehapsbevoegdheid t.a.v. de code over
heidsaanbestedingen, dan zal Nederland, gelet 
op de bezwaarlijke consequenties welke daaraan 
kleven voor zekere Nederlandse instanties op het 
gebied van de overheidsaanbestedingen, niet zonder 
meer bereid zijn tot een finale positie. Als
dan zal terugverwijzing voor nader interdeparte
mentaal overleg nodig zijn. 

1.8. Diversen 

Onder dit agendapunt zou van Britse zijde de lusten/ 
lastenproblematiek. welke op 17 september in de EcoFin-
Raad aan de orde zal zijn onder de titel Convergentie 
van de economische prestaties van de Lid-Staten, aan de 
orde kunnen worden gesteld. 

De Coördinatie Commissie meende dat Nederland 
een debat over die aangelegenheid in de 
Algemene Raad niet behoeft af te wijzen. 
Voor wat betreft de Nederlandse interventie 
terzake zij hier verwezen naar het gestelde 
onder punt 2. 3. 
Voorts achtte de Coördinatie Commissie het 
dienstig dat van Nederlandse zijde de wijze 
waarop de follow-up van de economische 
Topconferentie van Toicio institutioneel 
vorm dreigt te krijgen, aan de orde wordt 
gesteld. De Nederlandse PVEG zal thans nagaan 
wat de mogelijkheden terzake zijn. 

2. Voorbereiding van de EcoFinRaad van 17 september 1979 

2,1 • Voorbereiding van de IW Jaarvergadering te Belgrado 

Aan Gemeenschapszijde wordt thans gewerkt aan de speech 
welke van Gemeenschapswege zal worden gehouden. Voorts 
lijkt van belang voor de Gemeenschap het punt van de 
substitutierekening. 

De Coördinatie Commissie meende dat de Gemeen
schap in goed samenspel met de VS zich zou 
dienen in te spannen om de substitutierekening 
in het kader van het IMF in het leven te roepen. 

ft 



De Gemeenschap zou hierbij ook steeds 
rekening; dienen te houden met de belangen 
van de ontwikkelingslanden. 

De eco!ĵ mische situatie in de Gemeenschap 

Ben rapport terzake van de Commissie is nog niet ter 
rachlkkingi maar zal ter beschikking komen voor de 

vergadering van de Stuurgroep voor het economisch 
beleid welke woensdag 12 september zal vergaderen. 
Besluitvorming zal tijdens de EcoFinRaad onder dit 
punt echter niet plaatsvinden. 

De Coördinatie Commissie besloot dat het 
verslag van de vergadering van de Stuurgroep 
op enigerlei wijze ter beschikking van de 
Ministerraad zal worden gesteld als afzonder
lijke bijlage van deze conclusies. 
De Coördinatie Commissie constateerde voorts 
dat een goede timing van het verschijnen 
van het jaarrapport een van de maatregelen is 
wélke van Nederlandse zijde wordt bepleit 
om een betere coördinatie van het beleid 
te bewerkstelligen. De aandacht van de 
Commissie zal nog eens hierop dienen te 
worden gevestigd. 

2.3* Convergentie van de economische prestatiesvan de Lid-Staten 

In feite zal onder dit agendapunt een eerste gedaclitenwisse-
ling plaatsvinden op basis van het Commissiedocument dat 

werd vervaardigd n.a.v. de uitspraken van de 
Europese Raad van Straatsburg in mei jl. 
Dit document was nog niet ter beschikking bij de voorbe
reiding van de bijeenkomst van de Coördinatie Commissie. 

De Coördinatie Commissie constateerde dat het 
Commissiedocument de beweringen van het VK dat 
haar bijdragen aan de Gemeenschap onevenredig 
hoog is, enigermate ondersteunt. Hiermede lijkt 
echter nog geen antwoord op de vraag of hier wer
kelijk van een probleem kan worden gesproken dat 
regeling vereist. De betrekkelijke omvang van de 
geconstateerde onevenredigheid dient te worden 
beschouwd en daarbij dient te worden geconcludeerd 
wat Nederland bereid zal zijn daaraan te doen. 
Naar eerste indruk worden in de huidige aanpak 
van het VK en de Commissie te zeer de kwantificeer
bare elementen naar voren geschoven. De niet te 



schatten voordelen van het EG-Lidmaatschap blijven 
daarbij buiten beschouwing. Dit lijkt de discussie 
bij voorbaat scheef te trekken. 
De tactische benadering is thans van groot belang. 
Van Nederlandse zijde wordt een goede communautaire 
voorbereiding langs de gebruikelijke kanalen een 
strikte noodzaak geacht. Dit geldt zowel de behan
deling van de thans voorliggende Commissie / ' als
ook voor de behandeling van de Commissievoorstellen 
welke in tweede phase ter tafel zullen worden ge
bracht. Van Nederlandse zijde kan zo nodig naar 
voren worden gebracht dat bij afwezigheid van een 
dergelijke voorbereiding Nederland niet in staat 
zal zijn mee te werken aan besluitvorming in 
Dublin. 
Voor wat betreft de interventie welke van Neder
landse zijde in de EcoPinRaad onder dit agenda
punt zal worden gehouden zal nog interdeparte
mentaal overleg plaatsvinden op basis van het 
bovenstaande en het recent ter beschikking gekomen 
Commissiedocument. 

3* Voorbereidingvan de Landbouwraad van 17/18 september 

3*1. Marktordening schapevlees 

3.2. Wijnbouwactieprogramma 1979/1985 

M.b.t» beide bovengenoemde agendapunten ver
wees de Coördinatie Commissie naar haar con
clusies van 17 juli 1979, zoals goedgekeurd 
tijdens de Ministerraad van 19 juli. 

3« 3* Produktie en afzet van citrusvruchten 

Aan de orde is hier de verlenging van steun aan Italië 
voor omschakeling en herstructurering van de Italiaanse 
citrusproduktie. Weerstand terzake komt van Frankrijk 
dat hieraan de vraag verbindt naar de eventuele handha
ving voor de penetratiepremie voor citrus. Frankrijk 
wenst deze premie, die is toegesneden op de Italiaanse 
situatie, in ieder geval niet te zien toegepast op de 
Spaanse situatie na toetreding. 

£ mededeling 



Pe Commissie heeft toegezegd de communautaire citrus-
produktie door te zullen lichten, en daarbij in het 

izonder de penetratiepremie te bezien. Niet kan 
worden verwacht dat frankrijk tijdens de komende Raad 
zijn reserve m.b.t. de verlenging van de steunregeling 
zai opheffen. 

De Coördinatie Commissie meende dat het 
door Frankrijk aan de orde gestelde pro
bleem inderdaad verdient nader te worden 
beschouwd, mede in verband met de belangen 
van de derde landen. Hierbij wijst zij op de 
waarschijnlijkheid dat met een eventueel 
vervallen van de penetratiepremie de neiging 
zal ontstaan het niveau van de referentieprijzen 
te verhogen en de bescherming voor de Gemeenschaps-
produktie aldus te versterken. Als zodanig hoopt 
zij dat de Commissie in het toegezegde document 
de dwarsverbanden tussen de verschillende onder
delen van de citrusproblematiek duidelijk zal aan
geven, opdat daarover samenhangende conclusies 
door de Raad kunnen worden getrokken. Over de 
vraag of Nederland een reserve zal moeten leggen 
op verlenging van de steun aan Italië in het 
-overigens onwaarschijnlijke- geval &&b Frankrijk 
de zijne zal opheffen, besliste de Coördinatie 
Commissie afwijzend. ~ 

4. Voorbereiding Energieraad van 20 september 
4.1. Verordening inzake de registratie van olietransacties 

Het betreft hier het ontwerp voor een uitvoeringsver
ordening van de eerder door de Raad goedgekeurde be
ginselverordening. De Commissie beperkt deze uitvoe
ring voorshands tot ruwe olie. Zij voorziet voorts 
een rapportagefrequentie van eenmaal per maand. 

De Coördinatie Commissie meende dat Nederland 
akkoord kan gaan met het Commissievoorstel 
Zo nodig kan zij m.b.t. de rapportagefreuqnntie 
tussenoplossingen aanvaarden ten einde besluit
vorming tijdens deze Raadszitting mogelijk te 
maken. 

4.2. Besparingen in de consumptie 

Onder dit agendapunt zullen de Lid-Staten worden uitgenodigd 
om mededelir.^ te doen van de nationale maatregelen die 
getroffen zijn om de besparingsdoelstelling te halen. Zulks 
naar aanleiding van de Commissieberekening te dien aanzien. 

De Coördinatie Commissie meende dat in de 
Raadszitting van Nederlandse kant hierbij mede 
geput kan worden uit de inmiddels voor het 
Parlement vervaardigde notafs inzake de 
doelstelling en de nationale besparingsmaatre
gelen. 



I, |j Nationale invoerdoelstéllingen 

Naast het vraagstuk van de individuele invoerdoelstéllingen is 
hier ook de vraag aan de orde of hierover tijaens de 
Raad dusdanige overeenstemming kan worden bereikt dat 
een deeln: fÜU ftt Gemeenschap aan de follow-up bijeen
komst van de economische Topconforentie van Tokio inhoud 
en gewicht krijgt. 

De Coördinatie Commissie constateerde dat bij 
verschillende Lid-Staten -ook die welke zich 
in Tokio tot gekwantificeerde invoerdoelstél
lingen hebben verbonden- toch de behoefte 
blijkt te bestaan aan een extra invoermogelijk
heid. Op dit punt speelt de Britse Noordzee-olie een 
rol. Aannemende dat deze olie buiten de in 
Tokio overeengekomen doelstellingen is gebleven, 
zou de ontwikkeling van de Noordzee-olie produk-
tie kunnen leiden tot een reductie in de olie
import van het VK welke verdeeld zou kunnen 
worden over de andere Lid-Staten. Indien hierover overeen 
stemming kan worden bereikt dan kan Nederland in deze 
niëTT Scntêrbli jveTT. De aan""ITêcierisCnd toe -te delen quota 
zullen dan wel genoegzaam rekening moeten houden 
met haar specifieke situatie. Indien dit alles tot 
stand is gebracht is het duidelijk dat een Gemeen-
schansdeelname aan de follow-up zinvol is. De basis 
voor het noodzakelijke mandaat is dan ook voorhanden. Of 
zulks ook zinvol mocht worden geacht in het 
geval dat dergelijke overeenstemming over de 
invoerdoelstéllingen niet kan worden bereikt9 

is een vraag welke thans nog niet te beantwoorden 
is gelet op de vergaderingen in EG—verband en 
andere die nog zullen plaatsvinden. De Coördinatie 
Commissie kan derhalve niet meer dan bovenstaande 
voorlopige overwegingen noteren. 

£ _ _ 3 e Dialoog met de Golfstaten 

-"et is nog onduidelijk welke follow-up aan Arabische zijde 
H worden gegeven aan het Koeweit-initiatief voor een bijeen-

tussen Kluisters van de Golfstaten en de EG—Ministers. 
Hierover vindt nog inter-Arabisch beraad plaats. 

De Coördinatie Commissie meende dat terzake voors-
ands geen behoefte was aan nieuwe conclusies. De 

Nederlandse positie ligt vast in de brief welke 
door Minister van Aardenne aan de Franse Minister 
Giraud is verzonden. 

DGES, 11.09.179 



Pi jluüre b i j runt 1. 3, 

Onderwerp: Conclusies vmn het interdepartementaal overleg 
inzake de toetredingsonderhandelingen Spanje 

gehouden op woensdag 5 september om 11 uur aan 

L S M S Boutstraat 1?. 

X* Douane-unie en v r i j verkeer van goederen in de sector 

i r .Sustne. 

AJL" het overleg lagen voor de volgende documenten: 

- doe. C0eT79) 293 Flnal van 12 j u l i ¿1. 
- Verkdocumect van hst Raadssecretariaat van 1 augustus 1979. 

- nota's van DG-BE3 en DCI inzake de economische 

aspecten van de Spaanse toetreding tot de EEG* 

leiusjMMi van de discussie Intake het Nederlands standpunt 

t.a~v« de douane-unie «ma enerzijds de wens van de BEB 

en X I om te streven naar een korte overgangsperiode in 

text tector en anderzijds de zorg van DCI om voor bepaalde 



gevoelige sectoren afwijkende regelingen te treffen. 

De wens naar een korte overgangsperiode is ingegeven 

enerzijds door de onevenwichtigheid die voortvloeit 

uit de situatie onder het akkoord van 1970 en anderzijds 

door de wens het Nederlandse bedrijfsleven op korte 

: mg tot de Spaanse markt te geven. Onder 

dit akkoord heeft de Gemeenschap zijn rechten tegenover 

Spanje globaal gesproken met 60% afgebroken terwijl voor 

het overgrote deel van de industriële invoer uit de EEG 

Spanje slechts een tariefafbraak van 25% heeft ingevoerd, 

terwijl de basisrechten zelf ook nog ongelijk zijn. 

De wens naar afwijkende regelingen voor gevoelige 

produkten zoals textiel, papier, schoeisel en keramiek 

(relatief lange overgangsperiode en voor textielprodukten 

een beleid dat ingepast kan worden in het alsdan geldende 

textielhandelsbeleid danwel een kwantitatieve recpLing 

van de textielhandel) werd weliswaar door de vergadering 

als legitiem beoordeeld, doch riep vragen op in samen

hang met het streven naar optimaal vrij intraverkeer van 

goederen. 

Overeenstemming werd bereikt over het volgende: 

1. Het Nederlandse standpunt t.a.v. de douane unie en 

vrijverkeer van goederen in de sector Industrie luidt, 

dat een korte overgangsperiode dient te gelden* 

Hierdoor wordt bereikt dat de onevenwichtigheid in 

de tariefafbraak, die onder het akkoord van 1970 tot 

stand is gekomen, snel opgeheven wordt en de Nederlandse 

industrie snel vrije toegang tot de Spaanse markt 

verkrijgt* Indien hierover met Spanje in het geheel 

geen overeenstemming te bereiken valt, zal de Gemeen

schap in ieder geval vasthouden aan een versnelde 

KHX£XX£K afbraak van de Spaanse rechten in een vroeg 

stadium van de overgangsperiode, teneinde het even

wicht binnen korte tijd te herstellen* De 
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suggestie van een Spaans "voorschot" op de toetreding, 
af te dwingen in het kader van het Akkoord van 1970 
vödr toetreding werd door de vergadering ninder haalbaar 
geacht. 

Overeenstemming werd tevens bereikt dat voor de over
gangsregeling van een aantal gevoelige produkten, in 
afwijking van het gestelde onder punt 1., de delegatie 
in Brussel naar voren zal brengen dat het Nederlandse 
standpunt ten deze nog niet bepaald is en alsnog aan de 
orde gesteld zal worden. 

In het kader van de wens concurrentieverstorende over
heidsmaatregelen zo snel mogelijk weg te werken en mede 
gelet op/onevenwichtigheid ontstaan in het akkoord 1970 
kwam men tot de conclusie dat, zoals gesteld in het 
Commissie-document, Spanje vanaf toetreding het BTW-
stelsel en met name de 6e richtlijn dient over te nemen. 

Inzake de vrijwaringsclausule werd overeengekomen dat 
deze algemeen en wederkerig diende te zijn. De toepas
singsduur van de vrijwaringsclausule zal steeds gelijk 
zijn aan de gekozen overgangsperioden. Een standpunt 
dient nog betrokken te worden inzake speciale vrij-
waringsmaatreglen voor gevoelige produkten. 

Fiscaliteit (doe. COM(79) 392 Final van 12 juli jl.). 
Inzake dit onderwerp werd geconstateerd dat in dit 
stadium geen problemen van Nederlandse zijde voorlagen. 

Het door Nederland in te nemen standpunt in het hoofd
stuk landbouw en in het bijzonder in de sector groente 
en fruit. 



Geconstateerd werd dat: noch over de overgangsduur noch 
over de toe te passen modaliteiten in de sector groente 
en fruit or lit moment overeenstemming bereikt kon worden. 
T.a.v. de effecten van het door L&V voorgestelde refe
rentieprijsmechanisme op derde landen werd zijdens L&V 
verklaard dat, in zoverre het door haar voorgestane 
mechanisme de daadwerkelijke invoerruimte voor Spanje 
van de desbetreffende produkten beperkte, dit een relatief 
gunst ia effect voor de derde landen gedurende de over
gangsperiode zal geven. Na de overgangsperiode vervalt 
een dergelijk effect vanzelfsprekend. De nota van 
Landbouw en Visserij blijft voorshands voor eigen reke
ning. 

IV. Het document COM(79) 330 Final van 21 juni jl. inzake 
de gevolgen van de uitbreiding van de Gemeenschap voor 
de betrekkingen met derde landen. 

Zijdens OS werd opgemerkt dat de door de Commissie 
verrichte studie niet tegemoet komt aan de zorgen die 
OS t.a.v. de gevolgen van de uitbreiding voor derde landen 
heeft. . De conclusie van de Commissie dat deze voor 
derde landen in het algemeen positieve gevolgen heeft 
en slechts voor de MZ-landen uitgesproken nadelige 
gevolgen zal hebben is t.a.v. de derde landen in het 
algemeen naar mening van OS onvoldoende onderbouwd. 
Zijdens OS werd verder gesteld dat het uitgangspunt 
van het Nederlandse beleid dient te zijn dat ten opzichte 
van de ontwikkelingslanden een handelspolitiek "stand 
still" wordt gehandhaafd bij de toetreding. Derde 
landen dienen van toetreding geen schade te onder
vinden. 



Geconcludeerd werd: 
1) De Commissie zal verzocht worden op nog nader aan 

te geven punten een aanvulling te geven op haar 
studie. 

2) Voorts zal door OS een nog te specificeren vragen
lijst worden opgesteld waarbij het GATT-secretariaat 
benaderd zal worden teneinde informatie te vertaijgen 
over de gevolgen van de toetreding voor met name 
NICS-landen. 



Coördinatie Commissie dd. 19 juli 1979 

4> Portugal 
t betreft bier het mandaat voor de Commissie om te onder
delen met Portugal over het bijstellen van het vrijhan-
Isakkoerc met dat land van 1972. 

De Coördinatie Commissie meende dat van Nederlandse 
zijde steun kon worden verleend aan de Commissie-
voorstellen terzake. 
In de discussie welke plaatsvindt m.b.t. invoerbe
perkingen voor automobielen en auto-onderdelen 
la Portugal sou Nederland op algemene gronden 
(Nederland heeft terzake geen eigen belang) een 
oplossing moeten voorstaan die geen evidente 
discriminatie teweeg brengt ten gunste van 
Franse automobiel-belangen en ten nadele van de 
automobiel-belangen van andere betrokken 
Li1-3taten. 



Bijlade bij punt 3.1. en 3.2 

3. Voorbsreiainr van le Landbouwraad van 23 juli 

3?3 * Het ̂ j^lf^fr 

rit punt ctaat wei.ercn op de agenda omdat tijdens de laatste 
Raadszittingen ter:a!:e geen vooruitgang kon worden geboekt. 

De Coördinatie Commissie volstond ermede op dit 
punt te verrijzen naar haar conclusies d.d. 12 
december 197&• 

:.2. ScharevlflMf 

lerzake lieren C omissl evoorstellen voor welke voorzien in 
een. lichte marktordening. Problematisch is nog het derde 
landen regiem, de premieregeling en de financiële aspecten. 

K.b.t. het derde landen regiem meende de Coördinatie 
Commissie dat Nederland kan vasthouden aan zijn 
compromis-voorstel dat er in voorziet te streven 

vlees naar de deconsolida±ie__in het GATT van het 20% tarief 1 
zodat variabele^neffingen opgelegd kunnen worden. 
Voor bevroren vlees ware de GATT-consolidatie 
te respecteren. Met de belar^rijkste leverancierslanden 
rauden dan in onderhandelingen afspraken kunnen 
worden gemaakt aangaaande in te voeren hoeveelheden 
en prijzen. 
Nederland zuu zich in ieder geval er voor moeten 
inspannen f dat de belangen van de traditionele 
exporteurs maximaal worden ontzien. 
V.w.b. de premier^sling meende de Coördinatie 
Commissie dat deze slechts tijdelijk diende te 
zijn en degressief. 
V.w.b. de financiële aspecten zal Nederland zich 
keren tegen het invoeren van speciale handelswissel
koersen voor schapevlees, zulks vanuit uê 
algemene overweging van monetair beleid dat 
speciale wisselkoersen zoveel mogelijk waren tegen 
te gaan. 


